
Hoolekogu koosolek 17.10.2023  

Kohalolijad: Signe Aarla, Kadri Pärli, Aliis Udras, Liilia Raik, Nils-Naatan Kaivo, Helian 

Bleive, Eliise Roosen, Ülo Needo,  

Kutsutud külalised: Margo Hussar, Sandra Kripson 

Puudujad: Tiina Troškin, Annika Jakunin 

Algus: 18:00 

Lõpp: 19:30 

 

 

1. Esimehe ja aseesimehe valimised.  

Hoolekogu esimees: ettepanek Liilia Raik, Poolt 8 hoolekogu liiget poolt, vastuväiteid ja 

erapooletuid ei olnud. 

Aseesimees: ettepanek Aliis Udras, Poolt 8 hoolekogu liiget poolt, vastuväiteid ja 

erapooletuid ei olnud. 

Volitused hoolekogu liikmetele lõpevad õppeaasta lõpus. Uue õppeaasta alguses tuleb uuesti 

hoolekogu liikmete valimine.  

 

2. Hoolekogu rollist uue õppekava koosloomisel: hoolekogu liikmetelt oodatakse õppekava 

koostamisela osalemist ja/või arvamuse avaldamist, ettepanekute tegemist.  

 

3. Otsus kinnitada hoolekogu tööplaan 2023/2024 õ. a. 

 

Hoolekogu põhiülesanneteks on kooli õpilaste, pedagoogide, kooli pidaja, õpilaste ja 

vanemate, vilistlaste ja kooli toetavate organisatsioonide ühistegevus õppe ja kasvatuse 

suunamisel, planeerimisel ja jälgimisel ning õppeks ja kasvatuseks paremate tingimuste 

loomine. 

 



Tegevused kooliaasta alguses. 

1. Kooliaasta algusega seotud küsimuste arutelu. 

2. Tutvumine kooliruumidega. 

3. Kokkuvõtete tegemine varasema perioodi tegevustest. 

 

Läbivad tegevused. 

1. Põlva valla haridusreformi teemade arutlemisel osalemine  

2. Kooli tegevust reguleerivate dokumentide arutelus osalemine ja/või arvamuse avaldamine. 

3. Õppe- ja kasvatustöö korraldusega seotud küsimuste arutelu ja ettepanekute tegemine. 

4. Osalemine kooli arengukava täitmise hindamisel ning ettepanekute kogumine. 

 

Tegevused enne uue kooliaasta algust. 

1. Hoolekogu töö parandamiseks ettepanekute kogumine. 

2. Uue õppeaasta tööplaani arutelu. 

 

Hoolekogu korralised koosolekud toimuvad: 

24. jaanuaril 2024 kel 18.00 

10. aprillil 2024 kell 18.00 

12. juunil 2024 kell 18.00 

28. august 2024 kell 18.00  

 

  



4. Haridusreformi hetkeseisust. Direktor Margo Hussar näitas Koit Noogi esitlust.  

Kevadel võeti tempo haridusreformi teemadel maha, et kaaluda ja järele mõelda. Edasi 

liikumine selles osas – haridusruum/koolivõrk tuleb korrastada, sest õpilaste arv jätkab 

kahanemist. HTM-i surve on suur. Tegevuskulude äärmuslik piiramine palkade 

väljamaksmiseks ei ole jätkusuutlik, vaja on otsida võimalusi efektiivsemaks toimetamiseks.  

HTM eelnõu – kodulähedase algkooli pidamist soodustava toetuse eraldamine. Kui vald teeks 

kõik 4 kooli 6-klassiliseks, siis praeguse ja lähiaastate õpilaste arvudega mahuks kõik 4 

väiksemat kooli/õppekohta 6-klassilistena toetuse tingimuste alla. Ükski ei ole nii väike, et 

toetust vähendataks. Kokku tähendab see aastas vallale 160 000€ toetust.  

Siiski, toetus on lubatud 4 aastaks, edasi mis saab, on teadmata. Ka peab arvestama, et juba 

tehtud otsust 3. kooliastme sulgemise kohta enam tagasi ei pöörata. Meie koolid kannavad 

välja 9 klassi, mis tähendab, et sundi teha koolid 6-klassiliseks ei ole. Kui kaotada 3. kooliaste 

ära Ahja, Vastse-Kuuste, Tilsi ja Mooste koolis, siis vajaks 101 õpilast koolikohta, kuid Põlva 

Kool neid ära ei mahuta. Seega järeldus, et toetuse saamise nimel 3. kooliastme sulgemine ei 

ole mõistlik ega ka võimalik.  

Kevadel tehti ettepanek: jätta alles kõik praegused tegevuskohad. Jätta võimalus, et kõikjal on 

9 klassi. Koondada ressursse, neid efektiivsemalt kasutada. Teha süsteemi toimimist 

paindlikumaks ja operatiivsemaks.  

 

Plaan 1: Põlva valla kaks kooli.  

Mooste, Ahja, Vastse-Kuuste ühendada ühe juhtimise alla – kõigil asukohana mõisa taust. 

Kokku sügisel 2023. aastal 247 õpilast.  

Põlva ja  Tilsi ühe juhtimise alla. Kokku sügisel 2023. aastal 894 õpilast. NB! Tilsi ja Põlva 

on omal initsiatiivil juba alustanud koostööd. 

Suurim miinus meie jaoks: meie kooli keskne juht kaob ära.  

 

Plaan 2 (praegune HTM suund): Muuta kõik teised koolid peale Põlva Kooli 6-klassiliseks. 

Kitsaskoht - vaja paigutada 3. kooliaste.  

 

Plaan 3: Üks põhikool, 5 tegevuskohta, 7 aadressi. Kool on 9-klassiline, mõni tegevuskoht 

võib olla 6-klassiline, sel juhul riiklik toetus. Roosi Kool eraldi lasteaed-algkool.  

 



Võimalik kokkuhoid juhtimiselt ja administreerimiselt. Võimalik õpetajate ja 

tugispetsialistide parem kasutus, täiskoormused. Ühised erikabinetid, huvitegevuse 

võimaluste laienemine, paindlikkus klassi avamisel/mitteavamisel. 

 

Tundub, et enam ei räägita haridusreformi puhul rahalisest kokkuhoiust vaid eesmärk on 

sisuline - hariduskvaliteedi paranemine. Vald kiirustab protsessiga, 30. oktoobril vaja 

direktoril edastada meie seisukoht.  

 

 

 

Hoolekogu protokolliline otsus:  

Hoolekogu liikmed ei näe üheski Põlva Vallavalitsuse poolt pakutud plaanis erilist 

majanduslikku kokkuhoidu, kahjustamata seejuures hariduse kvaliteeti ja kohaliku kogukonna 

huve. Plaanitava haridusreformi mõte ja eesmärk jääb arusaamatuks. Oleme seisukohal, et 

Mooste Mõisakool peab jätkama iseseisva 9-klassilise põhikoolina. Mooste Mõisakool on 

kohalikule kogukonnale äärmiselt oluline identiteedi osa. 

 

 

Protokollija: Helian Bleive 

Hoolekogu esimees: Liilia Raik 


